
Rapport från Läkemedelskommittén möte 16 maj 2024. 

- Den totala budgeten för inköp av läkemedel för år 2024 är 1,533 milliarder. 

- Ett växande behov av läkemedel finns i grupperna; ADHD, viktnedgång och 

hjärtsvikt. 

- När det gäller ”avancerad läkemedelsbehandling vid obesitas” (mycket dyra 

läkemedel) får en distriktsläkare i uppgift att ta fram vägledande direktiv. 

- Det finns ett behov av att öka kompetensen hos både ordinerande (läkare) och 

utförande (sjuksköterskor) personal avseende avancerad läkemedelsbehandling i 

kommunal hemtjänst. 

- Vidare har den kommunala vården behov av att säkra upp och tydliggöra ordinationer 

(vårdplaner).  

- Säker läkemedelsbehandling i hemmet finns med som ett prioriterat område för 

läkemedelskommittén. 

- Det finns ett behov av att tydliggöra vilken evidens (erfarenhetskunskap) som finns 

kring att ge tidig palliativvård inom kommunal vård kontra inom sluten vård. 

- Det finns behov av en samlad läkemedelslista. I dag finns olika typer av listor inom 

kommunen vilket innebär risker. Kommittén skall arbeta för att ta fram en 

sammanhållen läkemedelslista som gäller hela RJL. 

- Vid receptförnyelse skall ärendet hanteras inom tre dagar – innebär dock inte att 

läkemedlet är klart att hämtas på apoteket.  

- Förslag på vad läkemedelskommittén skall ansvara för; driva frågor om tillgång på 

läkemedel, utbildning och kompetens, vårddokumentation. 

Frågor från patientföreningarnas medlemmar: 

- Fråga från medlem med gluten- och laktosintolerans. 

På vissa läkemedelsförpackningar finns enbart information om den verksamma 

substansen. Läkemedlets skal kan innehålla både gluten och laktos utan att patienten 

eller apotekspersonalen får kännedom om detta. Kan läkemedelskommittén göra något 

åt detta? 

Svar: Kommitténs ordförande kommer att ta frågan till Läkemedelsverket. 

   

- Fråga från person drabbad av spinal muskelatrofi. 

I dag finns två grupper – en som får behandling (under 18 år) och en som inte får behandling 

(var över 18 år då diagnosen sattes). Hur ser läkemedelskommittén på denna orättvisa? 

Läkemedelskommittén bygger sitt beslut på rekommendationer från Tandvårds- och 

Läkemedelsförmånsverket (TLV). TLV bygger sina rekommendationer på den forskning som 

finns och visar att de aktuella läkemedlen har effekt på unga men inte på äldre.  
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